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Spørgsmål nr. 493 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren redegøre for, hvor mange anmeldelser der er 

indgivet de seneste 4 år vedrørende ekstreme imamer eller an-

dre prædikanter for udtalelser, som overtræder dansk lovgiv-

ning samt hvor mange sager politiet har startet af egen drift?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:  

 

”Rigspolitiet kan oplyse, at sager om strafbare forhold registre-

res i politiets sagsstyringssystem (POLSAS) under de ger-

ningskoder, der knytter sig til forbrydelsens karakter, herunder 

f.eks. overtrædelse af straffelovens § 136, stk. 2, § 140, § 266 b 

eller § 267. Der foretages i den forbindelse ikke en særskilt re-

gistrering af gerningsmandens status som f.eks. religiøs leder, 

medmindre den pågældende politikreds konkret har fundet det 

relevant at medtage oplysninger herom. 

 

Det er på denne baggrund ikke muligt ud fra politiets systemer 

elektronisk at opgøre antallet af sager, hvor den strafbare hand-

ling er begået af en gerningsmand med en særlig religiøs sta-

tus, herunder imamer. En nærmere opgørelse af antallet af så-

danne sager vil således kræve en omfattende manuel gennem-

gang af et stort antal potentielt relevante sager. Rigspolitiet har 

ikke umiddelbart fundet grundlag for at iværksætte en sådan 

gennemgang, som ville være særdeles ressourcekrævende.” 

 

Der henvises i øvrigt til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 490 

(Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg. 


